
Protokół  Nr XI/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 30 sierpnia  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1320.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 14 Radnych. W trakcie omawiania punktu 3 przybył 1 Radny.  

Porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy.
4.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
5. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
6.   Interpelacje Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników do 

Sądu Rejonowego w Kętrzynie.
8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Sołectwa Solkieniki na lata 2007-

2012.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
10. Odpowiedzi na interpelacje.
11.  Wnioski i zapytania.
12.  Sprawy różne.
13.  Zakończenie obrad. 

Ad.  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  otworzył  obrady  XI  sesji  Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,   Kierowników,  sołtysów  i  zaproszonych  gości  /  listy  obecności 
Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne 
– na ustawowy skład Rady obecnych jest 14 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z X sesji Rady Gminy wyłożony 
były do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni 
uwag  nie  zgłosili.  W  związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym protokół   został  przyjęty  15  głosami  za.  (w trakcie  głosowania  przybył  1 
radny).

Ad.  4.  Następnie  Przewodniczący  Rady  przedstawił  porządek  obrad  sesji.  Powiedział,  że  po 
obradach wszystkich  komisji  stwierdzono,  że uchwała w sprawie  zatwierdzenia Planu Rozwoju 
Sołectwa Solkieniki na lata 2007-2012 zostanie zdjęta z porządku obrad . Zapytał czy są uwagi do 
jego  propozycji.  Uwag  nie  zgłoszono,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  zapytał  kto  jest  za 
zdjęciem powyższej uchwały z porządku obrad sesji. W głosowaniu jawnym za zdjęciem głosowało 
15 Radnych. 

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
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2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy.
4.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 
sesjami.
6.   Interpelacje Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników do 
Sądu Rejonowego w Kętrzynie.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.
9. Odpowiedzi na interpelacje.
10.  Wnioski i zapytania.
11.  Sprawy różne.
12.  Zakończenie obrad. 

Ad.  5.   Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /. Dodał, że trwają 
prace przy budowie wodociągu w Michałkowie. Powiedział także, że trwają prace remontowe w 
Szkole  w  Mołtajnach  i  w  gimnazjum  w  Barcianach.  Ponadto  powierzył  obowiązki  nowym 
Dyrektorkom szkół. Wspomniał także, że część naszej gminy została dotknięta klęską żywiołową – 
gradobiciem.
     
Ad. 6. Interpelacje Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji.

Radny Zbigniew Stankiewicz powiedział o złej jakości wody w Windzie – nie dość, że jest koloru 
rudego to także ma nieprzyjemny zapach. Są szkody przez tą wodę.   

Radna Teresa Nowicka powiedziała, ze przystanek w Znajewie jest niedokończony, a przystanki w 
Skandawie i Frączkowie – zajazdy – są wysoko.    

Więcej interpelacji nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że odpowiedzi na 
interpelacje zostaną udzielone w punkcie odpowiedzi na interpelacje.     

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji będzie omówienie projektu uchwały w sprawie   powołania zespołu do zaopiniowania 
kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Kętrzynie. 

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do 
zaopiniowania  kandydatów  na  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w  Kętrzynie.  Powiedziała,  że 
zgodnie z ustawą – Prawo o ustroju sadów powszechnych, wpłynęło pismo do urzędu z ustaloną 
liczbą ławników do Sądu Rejonowego w Kętrzynie na kadencję 2008 – 2011. Ma być 7 ławników, 
w tym do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy - 3. Następnie wymieniła kandydatury: 
Alicja Romejko, Samsel Elżbieta, Teresa Rymanowska, Teresa Siewruk, Jolanta Zapolska – Głód, 
Krystyna  Kozłowska,  Beata  Górska,  Lech  Smakosz,  Janina  Stanicka,  Mirosław  Zinkiewicz. 
Powiedziała, że wystąpiono z urzędu gminy do Kierownika Rewiru Dzielnicowych w Barcianach o 
opinie o danych osobach. Dodała, że wszystkie osoby przedstawiły zaświadczenia z Krajowego 
Rejestru Karnego o niekaralności.  Kolejną czynnością  jest  powołanie zespołu do zaopiniowania 
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kandydatów  na  ławników.  Do  30  października  należy  wyłonić  ławników.  Rada  Gminy  musi 
powołać zespół do zaopiniowania kandydatur. Dodała, że na komisjach padły propozycje osób do 
pracy w tym zespole. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,   Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że komisja wytypowała dwóch członków – Mariolę Szewczyk i samą siebie.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  komisja  wytypowała  dwóch  członków:  Wiesława  Gajdowskiego  i 
Wacława Nowickiego.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że proponuje jako 
członka do tego zespołu Radnego Zbigniewa Stankiewicza, który wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  zapytał  czy są  jeszcze chętni  do pracy w tym 
zespole. Chętnych nie było, w związku z czym Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały, po 
czym poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 
głosami za  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /  

Ad.  8.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Wójta  Gminy  o 
omówienie kolejnego projektu uchwały w sprawie sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił Skarbnik Gminy o omówienie projektu tej uchwały.  

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że nastąpiły zmiany w budżecie. Powiedziała, że 
plan dochodów został zwiększony o kwotę 380.317,00 zł i są to następujące zmiany:
– o kwotę 11.696,00 zł od Wojewody Warmińsko – Maz. z przeznaczeniem na sfinansowanie 

język angielskiego w klasach I, II szkół podst.;
– o kwotę 53 tys. zł od Wojewody z przeznaczeniem na zapomogi;
– o kwotę 41.918,00 zł od Wojewody z przeznaczeniem na dożywianie dzieci w szkołach;
– o  kwotę  180  tys  zł  od  Wojewody  z  przeznaczeniem  na  wypłatę  zasiłków  celowych  dla 

poszkodowanych w wyniku gradobicia;
– o kwotę 18.935,00 zł od Wojewody na dofinansowanie zakupu podręczników dla dzieci klas 0 – 

III;
– o kwotę 15.419,00 zł od Wojewody na dofinansowanie zakupu jednolitego stroju;
– o kwotę 16.345,00 zł od Wojewody z przeznaczeniem dla Szkoły Podstawowej w Barcianach z 

programu „Wyrównywanie szans edukacyjnych”;
– o kwotę 20.004,00 zł od Wojewody z przeznaczeniem dla Szkoły Podstawowej w Windzie z 

programu „Wyrównywanie szans edukacyjnych”;  

Skarbnik  Gminy  powiedziała  także,  że  zwiększono  plan  dochodów własnych  ze  sprzedaży 
mienia komunalnego o kwotę 23.000,00 zł i przeznacza się ją na zwiększenie planu wydatków - na 
spłatę odsetek od zaciągniętych  kredytów.  Ponadto powiedziała,  że dokonano zmian w planach 
zadań inwestycyjnych – zmniejszono środki na opracowaniu dokumentacji na kotłownię  o 40 tys 
zł,  zmniejszono  środki  przy  zakupie  urządzenia  do  rozdrabniania  drewna  o  30  tys  zł. 
Zaoszczędzone środki zostaną przekazane do Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Barcianach na zakup dwóch piecy CO na ul. Piotrowskiego i Sportową.

Wójt  Gminy  zabrał  głos  i  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  omawiany  był  szczegółowo  na 
komisjach. Powiedział, że cieszy się, że osoby poszkodowane w gradobiciu uzyskały szybko pomoc 
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z zewnątrz. Natomiast sprawa piecy  centralnego ogrzewania- koniecznością była ich wymiana.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że miło jest słyszeć gdy wpływają środki do budżetu nasze 
gminy. Popiera działania kierownika ZGKiM, który widzi potrzebę modernizacji kotłowni. Dodał, 
że nie damy radę zmodernizować wszystkich kotłowni w całej gminie, ale liczą się z tym że istnieje 
taka  konieczność.  Dodał,  że  jest  już  zakupiony  piec  ekologiczny  do  Szkoły  Podstawowej  w 
Windzie i stopniowo będą wdrażane nowe technologie. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  podziękował  za  omówienie  i  poprosił 
Przewodniczących Komisji o wyrażenie opinii na temat projektu tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,   Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że komisja jednogłośnie popiera projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że komisja nie ma 
zastrzeżeń i w pełni popiera wypowiedź Radnego Gajdowskiego. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za przedstawione opinie, a następnie 
odczytał   projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała 
została przyjęta jednogłośnie 15 głosami za  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił Wójta Gminy o udzielenie odpowiedzi na 
interpelacje.

Na  interpelację  Radnego  Zbigniewa  Stankiewicza  w  sprawie  jakości  wody  Wójt  Gminy 
odpowiedział, że jakość wody jest jaka jest. Robi się wszystko, by jakość tej wody poprawić, ale 
zadanie jest bardzo ciężkie. Powiedział,  że będzie zlecona dodatkowa ekspertyza tej hydroforni. 
Linia  wodociągowa jest  bardzo rozciągnięta.  Zapewnił,  że wkrótce przystąpią  do jakichkolwiek 
działań. 

Na interpelację Radnej Teresy Nowickiej w sprawie przystanków Wójt Gminy odpowiedział, że 
przystanek w Znajewie będzie  robiony w pierwszej  kolejności.  O problemie  z  przystankiem w 
Skandawie Wójt   nic nie wiedział, natomiast przystanek we Frączkowie funkcjonuje już od wielu 
lat i nie były zgłaszane żadne problemy.

Wójt Gminy dodał, że można przesunąć środki z wodociągu Winda – Pieszewo na hydrofornię , ale 
jest problem z wykonawcami.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  podziękował  za  udzielenie  podpowiedzi  na 
interpelacje.

Ad. 10. Wnioski i zapytania.

 Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o zgłaszanie wniosków i zapytań.
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Radny Wiesław Gajdowski  powiedziała,  że  czytał  w internecie,  że  90  % gminy  Barciany jest 
zwodociągowana. Zgrozą jest kanalizacja gminy. Projektanci zapomnieli projektując wodociągi o 
hydroforniach, a zaopatrzenie w wodę to podstawa. Jakość wody jest to usługa. W Starym Dworze 
Barciańskim także pojawił się problem z jakością wody. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedziała, że potrzeba upływu czasu, aby 
Radni zapoznali  się z poszczególnymi  zadaniami.  Rozpoczęli  pracę na sporządzonym budżecie. 
Okazało  się,  że  piece  od  2002 roku nie  miały  przeglądów.  Hydrofornie  –  planowano budowy 
wodociągów, a nikt się nie zastanowił co w nich popłynie. W budżecie ubiegła Rada planowała 
kryta pływalnię i zakup nowego samochodu, z którego obecnie zrezygnowano na rzecz piecy co. 
Nie wie i nie potrafi powiedzieć czy następny budżet będzie lepiej zaplanowany. Uważa jednak, że 
Rada Gminy  z projektem budżetu wyjdzie do potrzeb, które trzeba zrealizować.

Radny Zbigniew Stankiewicz powiedział, że nic mu nie jest wiadome, że były planowane środki na 
krytą pływalnię i zakup nowego samochodu. Nie można mówić, że wszystkie działania poprzedniej 
kadencji były złe, a teraz jest wszystko dobrze. 

Wójt  Gminy  powiedział,ze  sam  odstępował  od  przetargu  na  sporządzenie  dokumentacji  na 
pływalnię w Barcianach i zakup samochodu do Urzędu. Dużo jest potrzeb w gminie. Ale trzeba 
robić wszystko, żeby było jak najlepiej.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki  poprosił o wyjaśnienie tej sytuacji Skarbnik 
Gminy.

Skarbnik Gminy – Pani Stefania Kosińska powiedział, że powyższe inwestycje były planowane.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że należy zająć się sprawami bieżącymi, które wymagają 
natychmiastowych reakcji. Uważa, że jest potrzeba planowania, bo wtedy wiemy jakie są potrzeby. 
Wtedy można zaplanować budżet. Dodał, że jest GCI, które jest pomocne w pisaniu wniosków. 
Prosi o pisanie planów, ale także je konsultować.

Radny Zbigniew Stankiewicz  zapytał  czy  szkoły  wstąpiły  w program Agencji  Rynku  Rolnego 
„szklanka mleka”.

Sekretarz  Gminy  –  Pani  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  nie  otrzymali  do  urzędu  informacji 
zwrotnej. Dodała, że ta szklanka mleka to nie jest darmowa, należy do niej dopłacić.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział,  że problem wody,  ogrzewania był  i 
będzie. Wodociągi są stare, nawet 30 letnie, robione za starych technologii. Piece do centralnego 
ogrzewania też są stare. Mówi się o złym ich stanie w Barcianach, ale nie wiadomo jak sytuacja 
wygląda  w  Mołtajnach  czy  Drogoszach.  I  to  są  priorytety  w  działaniach  Rady.  Dodatkowo 
powiedział, że gmina powinna mieć nowy samochód, bo stary jest już wyeksploatowany, a poza 
tym wszystkie gminy mają samochody służbowe.

Ad. 11. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o zgłaszanie spraw różnych.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że budowana jest droga wojewódzka Kętrzyn – Bartoszyce. 
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Zaniepokoił go ruch tirów na naszych drogach.

Pani Anna Służała – Sołtys Sołectwa Asuny powiedziała,  że prosiła o tablice informacyjne  do 
miejscowości  Duje.  Wie,  że są nowe tablice w niektórych  miejscowościach więc prosi  o  jakąś 
nieużywaną do Duj. Ponadto poprosiła o przywrócenie autobusów w niedzielę o 8 i 15, aby ludzie 
mogli  przyjechać do kościoła i  odjechać.  Poprosiła  też o remont przystanku w Asunach. Jeden 
gospodarz deklarował, że da betoniarkę, piasek, wodę, a potrzebnych będzie dwóch ludzi i trochę 
materiału.

Wójt  Gminy  powiedział,  że  linie  autobusowe  niedawno  zlikwidowano.  Aby  je  ponownie 
przywrócić gmina musi dokładać własne środki. Na temat tablic informacyjnych powiedział, że w 
tej chwili nie ma żadnych wolnych na stanie.

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Kierownika ZGKiM czy piec w Barcianach przetrwa jeszcze 
sezon grzewczy.

Pan  Zinkiewicz  Mirosław –  Kierownik  ZGKiM  w Barcianach  powiedział,  że  piec  jest  dobry, 
kwestia oleju. Dodał, że jest w trakcie podpisywania umowy na dostawę oleju.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad.12. W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
obrady XI sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek

Protokolant: Emilia Żelichowska     
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